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VAN DE REDACTIE VAN HET BESTUUR

TOEKOMSTVISIE

Begin dit jaar hadden wij allemaal waarschijnlijk een 
heel ander seizoen voor ogen, maar de corona-crisis 
heeft alles op z’n kop gezet. In de nu bijna afgelopen 
zomer moesten wij het zonder gezamenlijke activi-
teiten stellen, zelfs de Algemene Ledenvergadering 
kon niet gehouden worden. Wij tuinders waren 
bevoorrecht dat wij konden ontsnappen van een 
stad in lockdown naar onze tuin, om daar even bij te 
komen.
Helaas heeft Cees besloten om zijn functie als voor-
zitter neer te leggen, zoals je hiernaast kunt lezen. 
Toch moeten we samen verder met De Federatie 
en met elkaar. Want ondanks het feit dat er soms 
onenigheid is tussen de tuinders, blijft De Federa-
tie toch een hechte gemeenschap, zoals recentelijk 
bleek bij het - veel te vroege - overlijden van Martin 
Bezemer. Evert maakte een verslag van het indruk-
wekkende afscheid in woord en beeld. 
Maar in dit septembernummer blikken we ook 
naar de toekomst. We hebben een interview met 
wet houder Doorninck over de rol van de Volks-
tuinparken in de groenvisie van de gemeente 
Amsterdam. Maar er is ook aandacht voor 
de gevaren van een ondeugdelijke electrische 
installatie; Evert stelde weer elf vragen aan een 
tuinder en de bouwcommissie geeft wat uitleg 
over afdakjes en pergola’s. En nu het seizoen 2020 
bijna weer afgelopen is, zet Evert nog even wat 
nuttige informatie voor de winter op een rijtje. Maar 
hopelijk hebben we in september nog wat mooie 
dagen tegoed, en dan is het natuurlijk heerlijk om 
erop uit te trekken voor een ontspannen fietstochtje: 
Peter beschrijft een fraai rondje langs de Amstel. 
Het spreekwoord zegt, regeren is vooruitzien; maar 
je kunt met evenveel recht zeggen tuinieren is 
vooruitzien. Want als je nu zaait, kun je volgend 
jaar genieten van mooie bloemen, of een smakelijke 
oogst zoals Yvonne in haar column beschrijft. Zo 
blijft er gelukkig altijd iets om in de toekomst naar 
uit te kijken.

Timon Fokker 

Hoi medetuinders!!

Het valt mij zwaar jullie te melden, dat ik mijn taken 
heb neergelegd. Ik zal dit prachtige tuinpark niet 
langer besturen.
Er zijn een aantal leden die geen idee hebben dat 
bestuursleden ook gewoon deel uitmaken  van een 
vereniging en graag in alle rust wat in hun tuin willen 
werken. Deze leden kunnen alleen kritiek uitoefenen 
op anderen en op alles wat ze zien en staan er niet bij 
stil hoe belastend dat is. Het is mij geregeld gebeurd 
dat zulke mensen op een willekeurig uur van de dag 
of avond aankloppen bij het bestuur. Bij mij dus.
Ik kan het niet meer opbrengen om mijn best nog 
voor hen te doen. Ik vind dat heel erg, want ik ben in 
wezen iemand die graag voor een ander klaarstaat. 
Maar het lijkt wel of ik in een maatschappij ben 
terechtgekomen waarin je eerder een beetje asociaal 
moet zijn om te overleven. Dat gaat mij te ver, ik kan 
mijn identiteit niet inleveren.

Het ware te wensen
Dat alle mensen
Met al hun gebreken
Zichzelf eens bekeken
Dan zouden ze het praten
Over anderen wel laten

Natuurlijk zijn de meeste tuinders prima gasten, 
hardwerkende vrijwilligers die hart voor de vereniging 
hebben. Met hen ben ik ontzettend blij en ik wil hen 
bedanken voor het in mij gestelde vertrouwen.
Ik trek het mij persoonlijk aan dat ik na zes jaar 
besturen, waarvan drie jaar als voorzitter, de taak niet 
langer kan dragen.
Het Bestuur heeft nog steeds een ernstig tekort aan 
vrijwiligers, denk even na en stap erin.
Dit prachtige volkstuinencomplex gaat een andere 
toekomst tegemoet. Er zijn mensen nodig die dit 
gaan oppakken, samen met alle leden. Dan heeft een 
nieuwe vorm een grote kans van slagen.
Ik ben nu zestig jaar op het park, eerst als kind bij 
mijn ouders,  later heb ik zelf een tuin betrokken.
Ik hoop dat mijn kinderen dat in de toekomst ook 
kunnen zeggen.

Groet van
Cees van Broekhuijsen 
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Twee jaar geleden begaf de elektra op mijn tuintje 
het ineens. Brian van Benten, onze elektricien sinds 
jaar en dag, ontdekte na het nodige speurwerk dat 
de rand-geaarde stekker in mijn schuurtje van bin-
nen volkomen versmolten was! Nog net op tijd…
Ik schaamde me destijds best, maar ja, wist ik veel? 
Brian zei opvallend mild: “We zijn allemaal doe-
het-zelvers, maar meestal geen professionals…” Die 
ietwat laconieke houding komt hem vaker van pas, 
want als je zou weten wat hij allemaal tegenkomt, 
deed je geen oog meer dicht! Meestal wijst hij de 
betrokkenen wel even op de gevaren, “Meer dan dat 
kan ik niet doen als vrijwilliger”. 
Medio augustus, op het hoogtepunt van de hitte-
golf, sloeg hij bij hoge uitzondering echter toch even 
alarm  bij het bestuur. Want wat hij nu gezien had…
Een blik op bijgaande foto’s zegt waarschijnlijk al 
genoeg. Een bewoner van De Federatie had zijn hulp 
ingeroepen, omdat het licht in zijn huisje de ene 
keer wel, en de andere keer niet aan ging. Rara, hoe 
kon dat? De oorzaak was Brian al snel duidelijk. 

Kortsluiting, of erger, brand

Hij stuitte op een verbindingssnoertje, afgeplakt 
met een oude, pluizige pleister die reeds half vergaan 
was, met daaronder een geïmproviseerde bedrading 
die deels al zichtbaar versmolten was: helemaal 
zwart van de vrijgekomen hitte! Vandaar ook het 
aan- en uit-gedrag. Het had niet veel gescheeld, of er 
was zeker kortsluiting ontstaan of erger, een fik uit-
gebroken. “En dat met die huidige droogte en hitte? 
Dat moet je niet willen!”, zegt Brian hoofdschud-
dend. “Het kan per slot van rekening ook ’s nachts 
gebeuren.”
Los van de geïmproviseerde verbinding zat er in het 
huisje trouwens nóg een riskant snoertje, strak tus-
sen twee houtdelen in geklemd. “Maar hout werkt”, 

PLEISTERTJE TEGEN BRANDGEVAAR?

legt Brian uit, “het zet uit of krimpt, afhankelijk 
van het weer. En dan kan zo’n bedrading in één keer 
zwaar beschadigd raken.”

VRIJWILLIGER 
Brian benadrukt nogmaals, dat hij als vrijwilliger 
alleen maar kan wijzen op dit soort slordigheidjes, 
hij heeft verder geen officiële verantwoordelijkhe-
den. Maar laten we blij zijn met zijn waarschuwing. 
Want, zoals gezegd: hoe enthousiast we doorgaans 
ook klussen, we blijven doorgaans hobbyisten. Dat 
heb ik zelf ook moeten ervaren…
Heeft hij tot slot nog wat tips voor ons? Droogjes 
zegt Brian: 
1. Gebruik géén pleisters om draden mee af te 

tapen. Pleisters vergaan. Zie de foto.
2. Laat de draden niet versmelten, controleer ze af 

en toe.
3. Gebruik géén 220 volt boven kachel of fornuis: 

grote kans op hitte, versmelting en vuur.
4. En gebruik ook geen 220 volt in de buurt van 

water – kortsluitingsgevaar. 
Voor de rest geldt: vertrouw je het niet? Vraag Brian 
dan gerust vrijblijvend om een advies. Hij geeft het 
je graag; al was het maar uit eigenbelang – pardon: 
ons aller belang!

Emma Veenstra

Half versmolten verbinding...

Werkend hout knelt snoertjes af!

Half vergaan pleistertje biedt géén veiligheid...
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1 Wat is je naam, wat is je tuin-
nummer en wat doe je in het dage-
lijks leven? 
‘Mijn naam is Joep van Duijn, 
mijn tuinnummer is 150 en mijn 
beroep is timmerman.’

2 Hoe ben je aan deze tuin geko-
men en hoe lang heb je hem al?
‘Dat is wel een leuk verhaal. Ik 
hoorde via via over De Federa-
tie en er stond ook een huisje 
te koop. Nou ja, een huisje, een 
bouwval en de tuin was een oer-
woud. Maar ik zag mogelijkheden. 

Heb je nog interesse?

Het was helaas al september 2014 
en dan worden er geen huisjes 
verkocht. In April 2015 ging de 
telefoon of ik nog interesse had in 
tuinummer 150, want er was nie-
mand die dit huisje wilde kopen. 
Ik antwoordde meteen: “Ja graag 
zelfs!” en niet lang daarna was ik 
de trotse bezitter van tuin nr. 150 
aan de Planetenlaan. Dit jaar zit-
ten wij er voor het vijfde seizoen.’
 
3 Wanneer begint voor jou het 
tuinseizoen?
‘Eigenlijk is er voor mij geen begin 
aan het tuinseizoen, want het ein-
digt voor mij nooit. Er zijn altijd 
wel wat klusjes te doen en dat 
vind ik heerlijk, wanneer het ook 
is, zelfs in de winter.’

4 Wat is het mooiste aan je tuin?
‘Het huisje dat ik van een bouw-
val helemaal naar mijn zin heb 
gerestaureerd. 

Heideplaggen

Verder een enorme zonnebloem 
met wel twintig bloemen die 
spontaan opkwam in de groen-
tetuin en de parasol, die ik op 
de stam van een dode boom heb 
gemaakt. Hij is bedekt met heide-
plaggen.

11 VRAGEN AAN EEN TUINVRIEND

Yvonne doet de tuin, al help ik wel 
mee met het zware werk, zoals 
spitten en uitgraven.’

5 Wat zou je willen veranderen aan 
je tuin?
‘Eigenlijk ben ik altijd iets aan het 
veranderen, zowel aan het huisje 
als aan de tuin zelf. Ik ben een 
permanente veranderaar’

6 Wat is je grootste ergernis op de 
tuin.
‘De vliegtuigen die over vliegen. 
Het was goed te merken in april 
en mei dat er niet gevlogen werd, 

Joep van Duijn

maar verder erger ik mij niet zo 
vaak aan iets.’

7 Wat is je grootste hobby?
‘Mijn werk is mijn hobby. Ik vind 
het heerlijk om iets te maken van 
hout. Het liefst ben ik de hele dag 
aan het werk.’

8 Wat is je favoriete eten?
‘Van onze eigen gekweekte 
courgettes maken wij heerlijke 
soep en andere gerechten.  
Yvonne maakt zelfs pasta van 
courgette en ik kan je vertellen: 
dit is smullen.‘
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9 Wat is je favoriete drankje?
‘Wat ik echt lekker vind is een 
prosecco maar tegen een witte of 
rode wijn zeg ik ook geen nee.’

10 Wat is je favoriete sport?
‘Ja dan moet ik toch wel voet-
ballen zeggen en natuurlijk 
Ajax maar omdat ik in Alkmaar 
hebt gewoond en zelf daar heb 
gevoetbald moet ik ook AZ 
zeggen, al was de naam toen niet 
AZ maar heette het Alkmaar ’54. 
Verder hou ik van tennissen en 
van biljarten. Ieder jaar doe ik 
op De Federatie mee aan het 
biljarttoernooi dat jouw buurman 
Paul altijd perfect organiseert.’

11 Heb je nog een speciale wens 
voor de toekomst?
‘Ik hoop dat de tuin niet zal 
verdwijnen. De berichten zijn de 
laatste tijd wel gunstig en hopelijk 
komt het allemaal goed en blijft 
ons mooie plekje op De Federatie 
bestaan.’

Mijn grote dank gaat uit naar 
Joep van Duijn voor het gezellige 
uurtje dat we op een zaterdag-
middag mochten beleven met het 
beantwoorden van mijn 11 vragen. 
Wil jij ook eens deze 11 vragen 
beantwoorden? Een belletje naar 
06-50814007 is genoeg en ik 
neem meteen contact met je op, 
dus misschien tot gauw.

Evert Kuijt

De laatste jaren krijgen we steeds 
meer vragen over overkappingen 
en wat er dan wel of juist niet 
kan. Ook tijdens onze inspecties 
of bouwkundige opnames voor 
verkoop van tuinhuisjes zien we 
steeds meer ‘illegale’ bouwsels 
waar we dan iets mee moeten. 
Om toch iets meer duidelijkheid 
te geven over wat nu wel en niet 
mag willen we u met dit artikel 
graag informeren.
Vooropgesteld is het verboden, 
zonder vergunning, van de 
bouwcommissie, bouwsels op 
te richten of te wijzigen (artikel 
4.1). Aanvullend is artikel 5.02 
uit het huishoudelijke reglement 
maatgevend voor de maximale 
oppervlakte van een tuinhuisje 
van 28m2 (dit is incl. veranda, 
serre, etc.). Dit zo lezend zou je 
dus kunnen concluderen dat er 
niet zo veel mogelijkheden zijn 
om een terras (voor een gedeelte) 
te kunnen overkappen.
Wel zien wij mogelijkheden bin-
nen artikel 9 (Pergola’s). Artikel 
9.1 omschrijft een pergola als 
volgt: “Onder een pergola wordt 

EEN BERICHTJE VAN DE 
BOUWCOMMISSIE
 de (on)mogelijkheden van een overkapping

verstaan een open bouwwerk, 
bestaande uit pijlers en een open 
dak latwerk, hetwelk men door 
planten kan laten begroeien.” Wat 
daarbij verder wordt toegestaan 
(vergunningsvrij) is dat deze 
pergola kan worden bekleed / 
afgewerkt om hemelwater werend 
te zijn (alleen aan de bovenzijde, 
dus geen wanden). Voor de ver-
dere voorwaarden verwijzen we u 
graag naar de overige (sub) artike-
len die hieronder vallen.
Wel hanteren we het uitgangs-
punt dat de ‘dak’ bekleding 
demontabel moet zijn en deze, 
buiten het tuinseizoen, ook daad-
werkelijk verwijderd is.

Let op: Gezien het feit dat er 
steeds meer illegale bouwsels zijn 
(aan)gebouwd gaan we daar, als 
bouwcommissie, ook meer op 
controleren en handhaven. We 
hopen natuurlijk dat het mee zal 
vallen en op uw begrip en mede-
werking in deze.

De bouwcommissie,
Richard, Paul en Kees

Een pergola begroeid met wijnranken: schaduw én misschien een flesje wijn...
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FEDERATIE VAN AMSTERDAMSE AMATEURTUINDERS
BESTUUR
Voorzitter vacant  
Secretaris vacant - 
Penningmeester A. de Winter - 
Tweede Voorzitter M. Overbeek 40 
Tweede Secretaris vacant 
Tweede Penningmeester vacant - 
Algemeen functionaris José van Vonderen 82

COMMISSIES

BOUWCOMMISSIE
K. van Broekhuijsen 89 
R. Booms 184 
P. van Broekhuijsen  58

TUINCOMMISSIE
P. Hendriks 139 
M. Hillebrand 154 
J.P. Hogenes 101 
B. Roubos 136

BARCOMMISSIE
W. van Heijningen 26

KASCONTROLECOMMISSIE
D.J. van der Veen 46  
J. van Broekhuijsen 155 
W. Bakker 105 
H. Berkenbosch 172

REDACTIECOMMISSIE
E. Kuijt 198 
Y. Kroonenberg 150 
T. Fokker 28 
P. Oosterhout 63

KLAVERJASCOMMISSIE
vacant -

TECHNISCHE COMMISSIE
D. Schuurman 14 
C. Schuurman 23

WEBSITE-BEHEERDER
R. Gans 52 
R. van Pareren 116

ONTSPANNINGSCOMMISSIE
vacant

OVERIGE FUNCTIES

EHBO & REANIMATIE
J. van Broekhuijsen 155
D. Erisman 115
AED code: 2018

 
TRACTORCHAUFFEUR
B. Roubos 136

TAKKENKRAKERS
J. Ferwerda 143
M. Leber 42
J. Veenema 119
B. Wollrabe 186

PERSCONTAINER
R. Wijtzes 78

LOODGIETER
Vincent Schoers  114

GASDEPOT
M. Kunnen 111

OPNEMER ELEKTRASTAND
N. Hassanain 16

ELEKTRICIEN
B. van Benten 22

GRASMAAIERS
M. Lucassen 112
P. Tjong Joe Wai 194
S. Bonneveld 209

BELANGRIJKE
TELEFOONNUMMERS
ALGEMEEN ALARMNUMMER

112
GEBRUIK IN NOOD DIT ADRES
Tuinpark “de Federatie”
Verbindingsweg 3
1114 BG Amsterdam-Duivendrecht

POLITIE (MINDER URGENT)
0900 - 8844

BRANDWEER
020 555 66 66

AMBULANCE
020 570 95 00

CENTRALE DOKTERSDIENST
overdag 020 592 34 34
na 17:00 088 003 06 00

WAARNEMING APOTHEKEN
020 694 87 09

TANDARTS BEM.BUREAU
020 555 82 82

DIERENAMBULANCE
020 626 21 21

ONGEDIERTE-BESTRIJDING
via het bestuur

MELD MISDAAD ANONIEM
0800 7000

TAXICENTRALE
020 677 77 77

ANWB WEGENWACHT
088 269 28 88

E-MAILADRESSEN
Bestuur  info@defederatie.net
Redactie redactie@defederatie.net
Tuincommissie tuincommissie@defederatie.net
Ziekenbezoeker ziekenbezoeker@xs4all.nl

Op de website vindt u het laatste nieuws, een plattegrond met 
alle tuinnummers, praktische informatie en kunt u een digitale 
(PDF-)versie van het verenigingsblad downloaden.

WWW.DEFEDERATIE.NET
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AFSCHEID MARTIN BEZEMER

MOOI EN INDRUKWEKKEND

Beste leden,
Op maandag 17 augustus bereikte mij het droevige 
bericht dat geheel onverwacht Martin Bezemer  
(28 juli 1963 - 16 augustus 2020) ons was ontvallen.
In verband met het coronavirus was de uitvaart in 
besloten kring maar er zou gelegenheid zijn om 
afscheid te nemen voor leden van De Federatie en 
wel op de midden singel van ons tuinpark om 15.00 
uur. Precies op tijd kwam de stoet aan en maakte 
een rondgang langs de met witte ballonnen afgezet-
te middensingel. Er stonden vele belangstellenden 
langs de kanten met een bloem in de hand, die ieder-
een voorop de auto kon leggen. Woorden ontbreken 
om over deze waardige manier van afscheid nemen 
te vertellen. Foto’s zeggen nu meer.
Wij wensen Simone heel veel sterkte met het verlies 
van haar maatje, steun en toeverlaat.

Evert Kuijt

Langs deze weg willen wij iedereen ontzettend bedanken voor de steun en het medeleven dat we hebben 
mogen ontvangen na het overlijden van Martin. Dankzij de medewerking van het bestuur, de barcommissie  
en   lieve (tuin)vrienden  hebben wij Martin een mooi en indrukwekkend afscheid kunnen geven van de plek 
waar hij zo graag was. Jullie aanwezigheid, in grote getale heeft ons veel steun gegeven. Ook de vele kaar-
ten, bloemen en troostende woorden hebben ons erg goed gedaan. Uit  dit alles blijkt maar weer wat voor 
een hechte, warme vereniging we zijn. 

Veel liefs, Simone, Naomi en Indy
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In mei maakte de Gemeente Amsterdam de nieuwe groenvisie openbaar. Voor het eerst in de geschiedenis 
van hun meer dan 100-jarig bestaan zijn de volkstuinen daarin opgenomen. In de Uitvoeringsstrategie 
Volkstuinen wordt uitgelegd wat de Gemeente de komende twintig jaar met de Volkstuinen van plan is.  
In Vroegop, het blad voor volkstuinders, verscheen een vraaggesprek met verantwoordelijk wethouder 
Marieke van Doorninck.

Wat moeten tuinparken daarvoor concreet doen en wat 
zijn de termijnen waarbinnen de tuinparken moeten 
leveren?
“Er zal vanuit de gemeente een uitnodiging naar alle 
tuinparken gaan om een plan van aanpak te leveren. 
Een jaar na vaststelling van de uitvoeringsstrategie 
moeten alle parken hun plan van aanpak klaar heb-
ben. Er zijn elf parken die daarbij prioriteit hebben, 
vanwege hun ligging. Die elf parken komen het eerst 
in het vizier voor wat betreft de transitie, ze hebben 
ook een voorbeeldfunctie voor de parken die daar 
achteraan komen. Er zijn stimuleringsmaatregelen 
voor vergroening, de parken die met mooie plannen 
komen maken kans aanspraak te maken op fondsen 
en subsidies. “

De tuinders zijn allemaal vrijwilligers en moeten dus op 
vrijwillige basis per tuinpark groepen formeren die een 
plan van aanpak voor hun park gaan schrijven. Ik lees 
in de Uitvoeringsstrategie dat de gemeente en de Bond 
daarbij ondersteuning gaan bieden. Hoe moet ik me dat 
concreet voorstellen? Dat de gemeente per tuinpark een 
betaalde begeleider levert om het proces te managen? 
En wat is de rol daarbij van het bondsbestuur, dat ove-
rigens ook geheel uit vrijwilligers bestaat?
“Daarover moeten we nog met de Bond in gesprek, 
maar die ondersteuning van Gemeente en Bond 
samen komt er zeker.”

VOLKSTUINEN IN DE GROENVISIE

Waarom is het voor het eerst dat de Volkstuinen zijn 
opgenomen in de Groenvisie? Ik zou ook kunnen vra-
gen waarom dat nooit eerder gebeurd is, maar vraag u 
liever wat maakt dat dat ineens wel gebeurt? Ik lees in 
de visie dat “de maatschappelijke functie meer gewicht 
rechtvaardigt“. Is de maatschappelijke functie groter 
geworden? Of is de gemeente anders tegen de maat-
schappelijke functie aan gaan kijken?
“In 2005 heeft de gemeente al uitgesproken dat de 
volkstuinen meer openbaar zouden moeten worden. 
Maar hoe geef je daar handen en voeten aan? In de 
groenvisie die er nu ligt willen we dat wat concreter 
proberen te maken. Het belang van groen om en 
rond de stad wordt erkend, en de volkstuinen zijn 
daar wezenlijk onderdeel van, als groene parels van 
de stad. Maar op een andere manier dan de stads-
parken, die ook deel uitmaken van het Amsterdamse 
groen, dus vragen ze ook om een apart plan van 
aanpak.”

Hoe ziet u dat plan van aanpak precies voor u? Ik lees 
in de Uitvoeringsstrategie dat alle parken liggend in de 
gemeente Amsterdam behouden blijven, gekoppeld aan 
modernisering, bruikbaarheid, openbaarheid en toegan-
kelijkheid.
“De tuinparken moeten een nieuwe vorm krijgen. 
Ieder tuinpark is uniek, dus de mogelijkheden die 
er zijn moeten per tuinpark worden bekeken. Van 
parken die in de stad liggen of daar heel dicht te-
genaan worden andere aanpassingen gevraagd dan 
van tuinen die ver buiten de stadsranden liggen. Het 
zal maatwerk per tuinpark moeten worden. Op het 
ene tuinpark zal het accent misschien meer liggen 
op milieueducatie, op het andere tuinpark meer op 
gemeenschappelijke moestuinen, op kunst, of op de 
functie van recreatieplek voor wandelaars en fiet-
sers. We moeten zoeken naar functies die aan de 
parken zoals ze nu zijn kunnen worden toegevoegd. 
De tuinen bestaan nu voor het overgrote deel alleen 
uit nuts- of gebruikstuinen en zullen deels moeten 
worden omgevormd. Er moeten doelen per tuinpark 
worden geformuleerd om die omvorming tot stand 
te brengen. Er is grote druk op de ruimte en het 
groen in Amsterdam, het is daarom belangrijk dat 
de volkstuinparken voor een deel openbaar groen 
worden, zodat meer mensen van deze bijzondere 
omgeving kunnen genieten.

Wethouder Marieke van Doorninck
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Gaat u helemaal uit van de plannen die de parken zelf 
leveren? Of zijn een aantal zaken van bovenaf opge-
legd? Bijvoorbeeld dat er 20 % openbare ruimte per 
park moet komen?
“Die 20 % openbare ruimte geldt inderdaad voor 
ieder park. Maar hoe dat eruit komt te zien zal per 
park verschillen. Zoals ik al zei is het maatwerk per 
park hoe dat invulling krijgt. Maar dat soort voor-
waarden zijn wel geformuleerd als richtlijnen bij het 
maken van de plannen van aanpak en de realisatie 
daarvan. “

Over de huurprijsontwikkeling lees ik het volgende: 
“Door de huurprijzen te actualiseren leveren de volks-
tuinders tevens een bijdrage aan de toekomstige inves-
teringen en beheerslasten t.b.v. het volkstuinpark. Kunt 
u dat toelichten? Gaan de huurprijzen omhoog? In één 
klap, of per jaar?
“De huurprijzen gaan eerst in één keer omhoog. Dat 
doen we omdat er de afgelopen jaren helemaal geen 
huurverhoging is geweest. Dat willen we in één keer 
corrigeren met een huurverhoging, die we daarna 
jaarlijks indexeren.”

Nu onderhouden tuinders zelf het algemeen groen op 
hun park. De gemeente heeft dat nooit hoeven doen, 
waardoor de huur al die jaren zo laag kon blijven. 
Waarom gaat dat veranderen?
“Er is een verschil tussen de opengestelde ruimte en 
de openbare ruimte. De openbare ruimte, de ruimte 
op de tuinparken die het hele jaar door toegankelijk 
blijft, zal door de gemeente worden onderhouden. 
Waar nodig en gewenst in overleg of samen met 
de tuinders die dat al jarenlang doen. Het geld dat 
uit de huurverhoging komt is geoormerkt voor de 
tuinparken, dus komt ook weer ten goede aan de 
tuinparken, aan aanpassingen, onderhoud en verbe-
teringen van de tuinparken.”

Wat doet u met de mensen die door zo’n plotselinge 
huurverhoging in de problemen komen? Die liever het 
onderhoud willen blijven doen in plaats van meer geld 
betalen voor hun tuin?
“We willen samen met de Bond kijken hoe we men-
sen met lagere inkomens tegemoet kunnen komen. “

Komen er bijvoorbeeld verschillende tarieven voor ver-
schillende parken? Of moet de Bond het oplossen door 
mensen naar hun inkomen te vragen?
“Nee, er komen geen verschillende tarieven voor 
verschillende parken; nee, de Bond moet het niet 
oplossen. Hoe we mensen met lagere inkomens 
tegemoet kunnen komen, daar willen we samen met 
de Bond goed naar gaan kijken.”

Wat is het standpunt van de gemeente ten aanzien van 
aansluiting van de tuinen op het riool?
“Sommige tuinparken zijn al aangesloten op het 
riool. Het is kostbaar om alle individuele tuinen op 
het riool aan te sluiten. We onderzoeken alle moge-
lijkheden om het afvalwater te kunnen laten lozen 
op een manier die het milieu zo min mogelijk belast.

Wanneer ik uw woorden kort samenvat komt het erop 
neer dat tuinders meer gaan betalen, meer moeten gaan 
doen door aan de gemeente voorstellen voor plannen 
van aanpak te leveren en wellicht straks minder vier-
kante meters tuin overhouden. Als u nu de lezers warm 
moest maken voor deze Uitvoeringsstrategie, hoe zou u 
dit verhaal dan verkopen?
“De gemeente is geen tegenstander maar partner 
in dit verhaal. Alle tuinparken die er nu zijn, op één 
park in De Nieuwe Kern na, blijven. In ieder geval 
voor de komende 20 jaar. Dat is het uitgangspunt. 
Er verdwijnt geen enkel tuinpark. Maar er komen 
ook geen parken meer bij. Dit is het groen dat er in 
Amsterdam is, met dat groen gaan we het doen en 
dat groen willen we koesteren. Maar er zijn meer 
dan 5000 Amsterdammers die op de wachtlijst 
staan voor een tuin. 

We willen niets afpakken van tuinders

Er zijn dus veel meer mensen die een tuin willen dan 
dat er tuinen beschikbaar zijn. En daar willen we als 
gemeente een antwoord op formuleren, samen met 
de huidige tuinders. Het streven van de gemeente is 
om de wachtlijsten terug te dringen en meer men-
sen uit de regio Groot Amsterdam de mogelijkheid 
te geven het hele jaar door van de tuinen gebruik 
te maken. Dat is veel meer dan alleen: er komt een 
fietspad door een tuinpark en de hekken staan open. 
We willen een grotere groep Amsterdammers bij 
de tuinen betrekken, als wandelaars, als fietsers, als 
tuinders door gezamenlijke moestuinen of misschien 
gedeelde tuinen, minder grote verblijfstuinen en 
meer kleine gebruikstuinen, educatie, kunstroutes, 
open tuindagen. Er is van alles mogelijk.
We willen niets afpakken van de huidige tuinders 
maar er samen met hen over nadenken hoe we dat 
allemaal precies gaan vormgeven op een manier die 
voor ieder park acceptabel en veilig is. Daarbij zijn 
de eigen plannen van de tuinparken heel belangrijk. 
Zoals gezegd, het wordt maatwerk per tuinpark. 
Uitgangspunt daarbij is het delen van het groen met 
meer mensen, en 20 % van het groen het hele jaar 
door met iedereen. Het geld van de huurverhoging 
komt ten goede aan de tuinparken en de aanpassin-
gen die daarvoor gemaakt moeten gaan worden.
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POST DOORSTUREN?
Het postadres voor leden tijdens het seizoen luidt: 
Tuincomplex De Federatie
tuin nr. ... - Verbindingsweg 3
1114 BG Amsterdam-Duivendrecht

TRACTOR NODIG?
Tractorwerkzaamheden kosten € 3,- per uur of per rit.

ZIEKENBEZOEKER
Wordt u opgenomen cq. geopereerd in een ziekenhuis? 
Of is iemand u ontvallen? 
Meld het a.u.b. bij de ziekenbezoeker, Gerard Vink.
Telefoon 06-40483301
Tuin nr 129
E-mail ziekenbezoeker@xs4all.nl  
(scan van rouwkaart graag meesturen)

Let op: i.v.m. de corona-situatie kunnen de tijden afwijken!

GASHOK / PERSCONTAINER
Iedere zondag (tijdens het seizoen) van 11:00 - 11:30 uur open.

SPREEKUUR BESTUUR
Om de zaterdag (tijdens het seizoen). van 10:00 - 11:00 uur 
is er een bestuurslid in de bestuurskamer aanwezig voor uw 
vragen of opmerkingen. Zie de agenda voor de data.

VUILNISZAKKEN KOPEN
Iedere zaterdag van 10:00 - 11:00 uur kunt u de bedrukte  
vuilniszakken kopen in de bestuurskamer.

BAKFIETS OF INVALIDEWAGEN/ROLSTOEL NODIG?
Deze staan bij het werkhok van de tuincommissie en zijn na 
overleg te gebruiken.

WINKEL ‘THE GARDEN SHOP’ BIJ ONS LUSTOORD 
OPENINGSTIJDEN
Maart - April / September - Oktober
Zaterdag  10.00 - 13.00 uur
Mei - Juni - Juli - Augustus
Zaterdag  10.00 - 13.00 uur
Zondag  10.00 - 12.00 uur
Woensdag  14.00 - 16.00 uur

DE PITTENSPECIALIST
levert producten als butaan-/propaangas verwarming,  
petroleum, koelkasten, geisers en kookplaten.
Jacob van Lennepstraat 8, 1053 HG Amsterdam 
Telefoon 020-6181095
OPENINGSTIJDEN
i.v.m. de corona-situatie is de winkel tijdelijk gesloten.
WEBSITE  www.pittenspecialist.nl

ALLERLEI

AGENDA 2020

Wil je reageren op een artikel, of heb je een stukje 
voor het verenigingsblad geschreven?  
Alle bijdragen (ook foto’s) zijn van harte welkom! 
Stuur ze bij voorkeur per e-mail aan  
redactie@defederatie.net
Soms moeten we een stuk (een beetje) aanpassen of 
korter maken, om te zorgen dat het past.

De Redactie 

SCHRIJF MEE!

Het bestuur is aanwezig voor het spreekuur op de 
volgende zaterdagen: 12 en 26 September 

KANTINE WEER (BEPERKT) OPEN
De kantine is geopend, op zaterdag en zondag van 
16-20 uur. Iedereen is welkom, maar wees lief en 
houd wel afstand van elkaar.

CONTACT VIA DE WEBSITE
De verschillende commissies zijn nu via een contact-
formulier op de website bereikbaar.
Kijk op www.defederatie.net/leden 
Het wachtwoord hebt u per e-mail ontvangen,  
als uw e-mailadres bij het bestuur bekend is.

Voorlopig zijn er geen activiteiten gepland.

ALGEMEEN WERK
Ben je verhinderd voor algemeen werk? 
Bel dan op zaterdagochtend tussen 8 en 9 uur met 
telefoonnummer 06 13591611 voor het maken van 
een nieuwe afspraak.
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TUINBONEN
Iedere ochtend gaan mijn hond en ik een eindje wan-
delen. Meestal neem ik een vaste route maar soms 
kies ik een andere laan om naar de uitgang te lopen. 
Nieuwsgierig tuur ik door de omheiningen om te zien 
wat er zoal groeit. Verleden keer kozen we de Pool ster-
laan, die parallel loopt met de Planetenlaan waar onze 
tuin aan ligt. Halverwege bleef ik met open mond staan. 
Daar lag een moestuin met bonen. Nu heb ik ook een 
moestuin met bonen maar deze zag er heel anders uit! 
Keurige staken op gelijke afstand van elkaar vormden 
een leidraad voor de klimmende ranken, die zich ge-
hoorzaam om het hout krulden. Dat is in onze tuin heel 
anders. Wij hebben ook staken maar daar trekken de 
stengels zich niets van aan! Als rebellen in de jungle 
slingeren ze zich door de moestuin, klampen zich vast 
aan alles wat ze verticaal of horizontaal tegenkomen. 
Ik heb twee soorten bonen, pronkbonen, een wat grove 
snijboon, en witte bonen, die ik dit voorjaar met liefde 
in speciaal voor hen gedolven kuiltjes had gelegd. Het 
groen van de twee boonsoorten is ternauwernood uitel-
kaar te halen, alleen aan de vruchten kan ik zien met 
wie van de twee groentes ik te maken heb. 
Ik heb ook een courgetteplant. Die heeft enorme blade-
ren waar de courgettes zich soms zo goed schuilhouden 
dat ik ze pas zie tegen de tijd dat je er een volwassen 
kerel bewusteloos mee zou kunnen slaan.
‘Wat fijn, groente uit eigen tuin!’ riep een stadse vrien-
din jaloers uit, ‘heerlijk!’ Ik had een courgette voor haar 
meegebracht, een keurige kleine, en ze stuurde meteen 
de volgende dag een bericht dat ze er zo van had geno-
ten. ‘Je kunt wel proeven dat ze uit eigen tuin komen!’
Ik heb het maar zo gelaten. Er is inderdaad niets leu-
ker dan je eigen bonen oogsten, je eigen courgettes, je 
pruimen, appelen en frambozen, maar dat beeld is iets 
te rooskleurig.
Laatst stond ik in de vroegte pronkbonen te plukken, 
toen buurman Bert langsliep, de man die vorig jaar nog 
in een scootmobiel reed en nu als een atleet langs de 
lanen loopt.

‘Snijbonen,’ knikte Bert met een kennersblik.
‘Pronkbonen,’ verbeterde ik, ‘ ze zijn.. eh.’
‘Taai!’ vulde hij aan, ‘net scheermessen.’ Die omschrijving 
had ik Peter Hendriks ook al eens horen geven en ik 
moet toegeven dat ik mijn bonen liever niet cadeau doe 
aan anderen. Die schrikken zich dood.
Zelf gewassen kweken is het leukste wat er bestaat, 
maar je moet je niet teveel voorstellen van de oogst. 
Ik heb, behalve de bonen en courgettes ook tomaten 
staan. Die bleken volstrekt oneetbaar, ik heb een 
frambozenstruik die ieder jaar drie vruchtjes levert, een 
pruimenboom zonder pruimen en twee appelboompjes 
die hun best doen, maar ik zie mij nog niet smakelijk 
toehappen. Dat wordt appelmoes. Alleen mijn peterselie 
is subliem, een gulle bos staat overbloezend in zijn perk. 
En op de composthoop heeft zich een pompoenplant 
gemeld.
Een van mijn buren, die al meer dan veertig jaar tui-
niert, zei dat ik wel terug zou komen van mijn moes-
tuinambities: ‘Dat doe je twee jaar,’ zei hij, ‘en dan ga je 
voor bloemen.’
Hij vergist zich. Ik doe het nu voor het vierde seizoen 
en ik vind het steeds leuker. Volgend jaar zet ik weer 
bonen, misschien wat ordelijker dan ze er nu bij staan. 
Kom maar op met die scheermessen. Ze zijn trouwens 
best lekker met een beetje knoflook en goeie olie. Maar 
je moet ze niet modern al dente koken. Meer zoals Tan-
te Bep het in de jaren ‘50 deed, tenminste een kwartier.

Yvonne Kroonenberg

COLUMN YVONNE

Pronkbonen
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Als u dit nummer van De Federatie leest, is het 
alweer september en is ook dit -anders dan andere- 
tuinjaar bijna voorbij. Wat voor plannen hadden wij 
allemaal niet gemaakt voor dit jaar! Maar alles zou 
anders lopen, helemaal in de maanden maart, april 
en mei. Verschillende maatregelen werden geno-
men: geen handen meer schudden 1.5 meter afstand 
bewaren niet meer dan twee klanten tegelijk naar 
binnen bij de bakker. 
Maar ook geen voetbal in de stadions meer, nergens 
een sportevenement, geen markten, geen kermissen 
of braderieën, zelfs alle scholen gingen op slot. Veel 
winkels waren gesloten, alleen de supermarkten 
mochten openblijven, wel met een streng deurbeleid 
en een maximum aantal klanten per keer. 

Een rare toestand

Er mocht een beperkt aantal klanten tegelijk naar 
binnen en je karretje of mandje werd eerst ontsmet. 
Was je ziek of had je klachten, dan moest je thuis-
blijven. Het was een rare toestand, maar heel lang-
zaam mocht er wat meer. Maar de anderhalve meter 
afstand bleef bestaan.
Gelukkig hadden wij ons stukje natuur om van te 
genieten in deze rare tijd. Wij moesten ons ook 
aan regels houden, maar de tuinen zijn groot en de 
sloten breed genoeg om op een veilige manier met 
de buren te kunnen communiceren. De anderhalve 
meter was op onze tuin makkelijk te handhaven. 
Onze tegels zijn 50 centimeter in het vierkant dus 
drie tegels afstand was genoeg.
In de maand juni en begin juli dachten veel mensen 
dat de crisis voorbij was en trokken ze zich er niet 
veel meer aan van alle regels. Maar in augustus liep 
het aantal besmettingen weer op en was men bang 
voor een tweede golf, die niet in januari, maar al in 
september over ons heen zou komen. We gaan het 
zien of dit waarheid zal worden. 

DE DAGEN WORDEN WEER KORTER
En zo ging ook dit tuinseizoen voorbij en worden de 
dagen geleidelijk aan korter. Dat is goed te merken! 
Wist u dat op de langste dag van het jaar, 21 juni, 
de zon al om 5.18 uur opkomt en om 22.04 uur pas 
ondergaat, terwijl het nu, na de maanden juli en 
augustus, al ruim drie uur korter licht is overdag? 
Nog maar een maandje, dan is het tuinseizoen 2020 
helaas alweer voorbij en moeten we, zoals ieder jaar, 
weer een aantal enkele belangrijke zaken regelen.

HET IS WEER VOORBIJ, 
DIE (RARE) MOOIE ZOMER

TOEGANGSHEKKEN GAAN WEER OP SLOT
Vanaf 1 oktober t/m 31 maart, het gesloten 
tuinseizoen, zullen alle toegangshekken bij de kleine 
en de grote parkeerplaats (dus de achterzijde van 
ons tuincomplex) weer worden afgesloten. Ook zal 
er vanaf 1 november t/m 28 februari een extra zwaar 
kettingslot op beide tuinhekken komen te hangen. 
Alleen de hoofdingang zal dan nog toegankelijk zijn, 
al moet deze wel afgesloten blijven met de sleutel 
die Federatiebewoners bezitten.  
Ga nooit in op vragen van mensen om ’het hek even 
open te laten’!!! 

AFSLUITEN WATERLEIDING
Zodra u de waterleiding heeft afgesloten, is het 
belangrijk om alle leidingen leeg te blazen. Denk 
daarbij ook aan uw gasgeiser, dat daar geen resten 
water in achterblijven. Ook belangrijk is de wc-pot: 
maak hem leeg en droog, zodat hij bij strenge vorst 
niet kapot kan vriezen. Kortom, alles dus goed door-
blazen. Een tip van de redactie: koop bij de Action 
voor een paar euro een luchtpompje. Daarmee gaat 
het leegblazen van de waterleiding heel gemakkelijk, 
en kunt u in het voorjaar zonder problemen de kraan 
weer opendraaien.

Anderhalve meter afstand, ook in de tuin
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naam  ........................................................................................

tuin nummer  ........................................................................................

adres  ........................................................................................

postcode  ........................................................................................

plaats  ........................................................................................

telefoon  ........................................................................................

mobiel  ........................................................................................

e-mail adres  ........................................................................................

OPGAVESTROOK ELEKTRAMETERSTAND
Inleveren vóór 1 oktober 2020 in  de brievenbus 
bij de bestuurskamer. Het rode vakje niet invullen. 
Tip: als u deze pagina van de digitale versie (te vin-
den op www.defederatie.net) afdrukt, hoeft u de bon 
niet uit het blad te knippen.

VOORKOM PROBLEMEN MET DE 
WATERLEIDING!
Wanneer een vorstperiode aanbreekt, bevriest de 
waterleiding meteen. Op het moment zelf lijkt er 
nog niets aan de hand, maar zodra de dooi inzet, 
zijn de rapen gaar en springen de leidingen open. 
Wij kenners spreken dan van een ‘spuiter’. Met een 
zichtbare spuiter is het probleem snel opgelost, maar 
spuit het water de grond in, dan kan het ook weken 
later pas zichtbaar worden, en al die weken lopen 
de liters water de grond in. Het bestuur weet u dan 
wel te vinden voor de rekening! Wie het water in het 
gesloten seizoen niet goed of helemaal niet afsluit, 
krijgt een financiële boete opgelegd van € 100,-, als 
er door deze nalatigheid (water) schade ontstaat tij-
dens of na een vorstperiode!Voorkom iedere moge-
lijkheid tot diefstal, dat hebben wij op deze manier 
in eigen hand.

VUILNIS ZELF AFVOEREN 
Vanaf oktober tot en met maart, in het gesloten 
tuinseizoen, is het niet mogelijk uw afval aan te 
bieden bij de afvalcontainer. De reden daarvoor is 
dat er te weinig gebruik van wordt gemaakt in deze 
periode. U wordt daarom vriendelijk verzocht uw 
afval zelf mee naar huis te nemen.

OPNAME METERSTANDEN ELEKTRA 2020
Dit jaar zal opnieuw Mevr. Nadia Hassanain bij u 
langskomen met het verzoek, haar toe te laten tot 
de elektrameter om de meterstanden op te nemen. 
Zij doet dit voor het bestuur. Daarnaast moet u 
ook zelf uw meterstanden doorgeven via hiernaast 
staande opgavestrook!

Vul de gevraagde gegevens zorgvuldig en duidelijk 
in, zodat het bestuur meteen ook kan controleren of 
uw adres en telefoonnummers nog overeenkomen 
met die in de eigen administratie. Het is uw eigen 
opgave die wordt gebruikt, deze zult u aantreffen op 
de jaarnota die u in januari 2021 van De Federatie 
ontvangt.

NU ZAAIEN, VOLGEND JAAR PLEZIER
Wil je volgend jaar al snel weer mooie bloeiende 
planten in je tuin? Dan is het nu een goede tijd om 
eenjarige planten te zaaien. Je kunt bijvoorbeeld 
goudsbloemen zaaien, vrolijke oranjegele bloemen die 
al in mei opkomen. Wanneer je ze volgend jaar laat 
staan totdat ze uitgebloeid zijn, zaaien ze zichzelf 
uit, zonder dat ze meteen je tuin overwoekeren. 
Of probeer eens Juffertje-in-het-groen. Deze plant 
komt hier van nature niet voor, maar is lokaal 
verwilderd. De plant komt oorspronkelijk uit o.a. het 
Middellandse Zeegebied, waar hij op akkerland en 
braakliggend terrein groeit. Al in de 16e eeuw was 
deze plant te vinden in Engelse cottage gardens. De 
meest voorkomende variëteit is ‘Miss Jekyll’, die 
blauwe bloemen heeft, maar de recentere ‘Persian 
Jewels’ is een mix van wit, roze, lavendel en blauwe 
bloemen. Iets om naar uit te kijken!

Timon Fokker Juffertje-in-het-groen
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STOFFIGE LUXAFLEX

DE BRIEVENBUS!

Met deze simpele tip krijg jij in 
een handomdraai je luxaflex weer 
helemaal schoon!
Luxaflex! We hebben het allemaal 
wel ergens in huis hangen. Het is 
ook zo handig, in een handomdraai 
ga je van natuurlijk licht naar een 
donkere kamer! Dat is een van 
de redenen waarom luxaflex zo 
populair is als raam decoratie. Een 
fijne bij komstigheid is dat wie 
dit voor de ramen heeft hangen 
energie bespaart, blijkens een 
onderzoek van Milieu Centraal. 
Wanneer de luxaflex dicht is, 
creëer je  een ‘laagje’ op je raam 
dat ideaal is voor het buitensluiten 
van koude winterlucht. Jammer 
alleen dat luxaflex stof lijkt aan 
te trekken en het schoonmaken 
hiervan zo verschrikkelijk veel 
werk kost. Maar met onze tip is 
dat niet langer zo!

Vandaag vindt u het 30ste num-
mer dat wij hebben gemaakt en 
het 25ste nummer dat wij hebben 
rondgebracht op De Federatie 
in uw brievenbus. Diverse keren 
hebben wij melding gemaakt in 
ons blad van een slechte brieven-
bus of een brievenbus die niet te 
vinden is in de heg of zelfs ont-
brekende brievenbussen! Maar 
het ergste is wel een brievenbus 
midden in een rozenstruik met 
allemaal grote doorns, die het 
onmogelijk maken om het blad 
in de brievenbus te krijgen. Maar 
gelukkig zijn er ook tuinders die 
ons blad lezen en aan ons denken 
en waar het in juni moeilijk ging 
was het volgend blad in juli heel 
makkelijk te bezorgen; daarom 
grote dank namens de redactie en 
eeuwige roem voor deze tuinder 
die zijn brievenbus ongetwijfeld 
zal herkennen.

Evert Kuijt  

ZO DOE JE HET:
Vouw de microvezel doekjes op 
zoals hierboven. Vouw ze om de 
uiteinden van een keukentang 
heen en bind het geheel vast met 
twee elastiekjes. Grijp met de tang 
een strook luxaflex vast en veeg 
van de ene naar de andere kant. Je 
zult zien dat er enorm veel stof op 
je doekje zit als je klaar bent!  

Microvezeldoekjes hoef je eigen-
lijk niet nat te maken, maar voor 
een lekkere frisse touch kun je er 
wel even wat schoonmaakmiddel 
op sprayen (bijvoorbeeld Glassex 
of Dasty). Tip: dit werkt natuurlijk 
ook bij lamellen! 
Veel schoonmaakplezier!

Bron: Tips en Weetjes

DANK
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HOLLANDSER DAN HOLLAND
Een van mijn meest geliefde fietstochtjes vanuit De 
Federatie is het relatief korte “Amstelrondje”.
Het is gemakkelijk te bereiken, alleen of met een 
(kleine) groep, met fiets, driewieler of step. Boven-
dien is het uitstapje Corona-proof omdat er ruimte 
zat is. Onderweg zijn veel mogelijkheden om op 
bankjes te zitten of anderszins te verpozen, zoals 
dat in oud-Hollands heet. In het kort komt het er 
op neer dat je met de fiets eerst langs de ene kant 
van de Amstel fietst, en bij Ouderkerk a/d Amstel 
omkeert en via de andere kant terugrijdt om uitein-
delijk met het pontje terug te keren naar de oever 
waar je begon.

We beginnen vanaf De Federatie en fietsen langs 
Dijkzicht, vervolgens over de snelweg A2 en slaan 
rechtsaf en vervolgens linksaf de velden in. Het 
fietspad voert je daar langs het terrein van de poli-
tieschool met de sportvelden. Uiteindelijk moet je 
de dijk op en kom je bij de Amstel. Daar gaan we 
linksaf, in zuidelijke richting.
Al vrij snel zie je rechts van je het fietsers- en 
wandelaarspontje dat je bij de hoofdingang van het 
Amstelpark brengt. Uiteraard fietsen we eerst door. 
Mocht je toch willen pauzeren, dan zijn er diverse 
plekken waar je kan zitten. Of het nu een bankje is, 
het hoge gras langs de Amstel (zie de coverfoto) of 

een speelweide, keuze genoeg. Er zijn zelfs speel-
elementen op sommige plekken.
Als we weer doorrijden komt de route langs “Zorg-
boerderij Klarenbeek” waar een winkel en een boe-
ren-theetuin is. Helaas is die in verband met Corona 
gesloten. Maar op Facebook hebben ze een eigen 
pagina, die redelijk actueel is. Dus wie weet is het 
toegangsbeleid bij het uitkomen van dit blad alweer 
aangepast.

Het Amstelrondje

Speelelementen

Mooie huizen

Intussen biedt het landschap links van ons genoeg 
om te bewonderen: mooie huizen, kleine slootjes, 
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vee dat de schaduw zoekt; Holland zoals we dat 
van Ot en Sien kennen. Om het nog Nederlandser 
te maken zien we even verderop een achtkantige 
imposante molen uit 1638 met de mooie naam “De 
Zwaan”.

Kleine slootjes

De schetsende Rembrandt bij de Riekermolen

Overvaren met het pontje

Buiten ‘Ooster-Meer’ Buiten ‘Wester-Amstel’

Molen ‘De Zwaan’ Begraafplaats ‘Karssenhof’

Op nog geen 100 meter van dit oerhollandse gemaal 
ligt de begraafplaats Karssenhof. Ook als er geen 
geliefde begraven ligt, is het de moeite waard om er 
even doorheen te lopen.
Uiteindelijk komen we bij Ouderkerk a/d Amstel. 
Daar zijn - over de brug - genoeg terrassen te 
vinden, die ook in Corona-tijd open zijn. Na een 
kop koffie of thee pakken we weer de fiets om nu 

langs de west-zijde van de Amstel te fietsen. Wat 
snel opvalt zijn de enorme landhuizen en villa’s 
die aan deze kant staan. Ook fraaie “Buitens” met 
namen als “Ooster-Meer” en “Wester-Amstel” 
staan daar te pronken. Overigens is het landgoed 
rondom “Wester-Amstel” ook te betreden. Een leuke 
wandeling door een met zorg aangelegde tuin met 
veel buitenbeelden is dan je beloning.
Als je doorfietst kom je langzaam aan in de buurt 
van het Amstelpark. Daar staat het monumentale 
beeld van een schetsende Rembrandt en daarachter 
de Riekermolen. 

Pal hier tegenover is dan wederom de pontveer. Die 
kan je dan nemen om ook het “watergevoel” te bele-
ven in je tochtje.

Als je dat niet wilt of als het pontje niet vaart, moet 
je nog even doorfietsen en ga je links voor de brug 
van de A10 een wat kronkelend fietspaadje omhoog. 
Dan de brug over en dan komen we verderop weer 
uit bij de politieschool. En zo komen we na een klein 
uur weer terug op De Federatie.

Peter Oosterhout
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